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INFORMAČNÍ ZPRAVODAJ 
PRO OBČANY LIBOŠE A KRNOVA 

__________________________________________________ 
 

Číslo 63                             leden 2023 

 

 

Milí spoluobčané, 

od voleb do zastupitelstva obce za chvíli uběhne pomyslných 100 dní hájení, proto bych 

se ráda v tomto úvodu za nimi ohlédla.  

Nové zastupitelstvo obce je složeno ze zástupců dvou kandidátek, a i když to před volbami 

mohlo vypadat na dvě konkurenční kandidátky, tak jsem moc ráda, že mohu říct, že se nám i díky 

podobnosti volebních programů podařilo mezi sebou velmi rychle najít společnou řeč. Přestože 

na všechno nemusíme a nemáme stejný názor, tak jsme za jedno v tom, s jakou chutí jsme 

připraveni pro obec opravdu pracovat. Jelikož nám na obci záleží, nepřeje si nikdo z nás, aby 

ustrnula ve stavu, v jakém jsme ji po volbách převzali, ale přejeme si, aby se Liboš s Krnovem 

rozvíjely, byly čisté, opravené a plné zeleně.  

Za všechny zastupitele bych chtěla říct, že se snažíme, aby tato obec pro vás byla místem 

jistoty, vašeho domova, kde se budete cítit příjemně, bezpečně, a byla to obec, kde se bude žít 

všem generacím stejně dobře. Za to krátké období, co bylo zvoleno nové zastupitelstvo, se udělal 

kus práce. Ráda bych vám ji ukázala, ale protože se jedná o nutné úřední záležitosti, většina z ní 

není na první pohled vidět. Přesto se vám ji pokusím v dalších příspěvcích v těchto novinách 

přiblížit.  

Každý ze zastupitelů se zaměřil na oblast, které rozumí a věnuje se jí. Pravidelně svolávám 

poradu, na které rozpracované záležitosti společně probíráme, aby se do výsledku zahrnuly i 

různé úhly pohledů na věc a shodli jsme se na nejlepším řešení. Za to bych ráda touto cestou 

poděkovala všem zastupitelům, že společně táhneme za jeden provaz. Věřím, že to tak bude celé 

volební období a  společně nás čekají plodné roky konstruktivní práce. Abychom realizovali i věci 

viditelné, bude nutné připravit spoustu projektů a dořešit mnoho agend, ale když se za čtyři roky 

ohlédneme zpět, věřím, že to bude vidět. 

První viditelnou akcí, která za našeho působení navázala na tradice let minulých, bylo 

rozsvěcení vánočního stromečku a vánoční výstava v knihovně. O organizaci se postaralo nově 

založené Sdružení maminek. Domnívám se, že svou premiéru děvčata zvládla. Výstavu připravily 

Karla Gálová a Karla Pustějovská a jako každý rok byla perfektní. Držím všem palce s přáním, 

aby jim elán vydržel i pro další akce, které jsou pro letošní rok naplánovány, a to jak ty tradiční, 

tak ty nové. Maminky převzaly pomyslnou štafetu po Sdružení žen, jež se v minulosti o kulturní 

vyžití staralo. Sdružení se na podzim rozhodlo dále nepokračovat a svou činnost ukončilo. Za 

odvedenou práci bych jim chtěla poděkovat, protože jsem přesvědčena, že ji odváděly dobře. 

Závěrem si dovolím jeden malý soukromý vzkaz. Chtěla bych vzpomenout na pana 

Bazínka z Krnova, který místní politikou žil, toužil po změně a přál si, aby se neřešila pouze 

„Liboš“ ale i její místní část, ve které bydlel. Často se za mnou na kole stavil a diskutoval o dění 

v obci a o historii Krnova. A i když teď už jeho duši jiné slunce svítí, tak věřím, že si komunální 

volby nenechal ujít a bedlivě sledoval, co se tady bude dít. Pane Bazínku, doufám, že ze změny 

máte radost, a protože vím, jak vám záleželo na Krnovu, máte můj slib, že na Krnov rozhodně 

nezapomeneme. 

 

Silvie Polánková 

starostka obce Liboš 
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Zastupitelé se představují 
 

Silvie Polánková, členka zastupitelstva a 

starostka 

Narodila jsem 

se na Valašsku v 

Rožnově pod Rad-

hoštěm, část života 

jsem žila v Paříži a 

následně v Olomou-

ci. Do Liboše jsme se 

přestěhovali před 21 

lety, když syn měl 

dva roky. Dcera je už 

Libošská rodačka.  A 

i když jsme měli 

možnost se odstěhovat do Prahy, kde 

manžel několik let pracoval, rozhodli jsme se 

zůstat v Liboši, kde se nám líbí. Profesně 

jsem se nejdelší období pohybovala v 

marketingu a administrativě na Univerzitě 

Palackého v Olomouci a poslední 3 roky 

vedu e-shop.  

Do zastupitelstva jsem kandidovala, 

protože si myslím, že Liboš je krásná 

vesnička, která má velký potenciál. Nejen 

svou polohou, ale i přírodou (rybníky, 

náhon), a je zde možno vytvořit krásné, 

moderní místo pro život, kde najdou 

zázemí jak mladí lidé a rodiny, tak se zde 

bude dobře žít starší generaci. A chci se na 

této přeměně podílet. Věřím, že je možná. 

 

Ing.Vladimíra Šedivá,  

členka zastupitelstva a místostarostka 

Mým rodným městem je Lipník nad 

Bečvou, kde jsem žila 26 

let. Do roku 2001 jsem 

bydlela ve Štěpánově, v 

Liboši žiji 22 roků. 

Vystudovala jsem Vysoké 

učení technické v Brně, 

fakultu stavební. A právě 

stavebnictví se prolíná 

celým mým profesním 

životem. Převážnou část 

pracovního života jsem 

podnikala v oboru staveb-

nictví (projekční a inženýr-

ská činnost) a poté jsem 

byla zaměstnaná na stavebním úřadě. Čtyři 

volební období jsem byla členkou 

zastupitelstva, z toho jedno volební 

období jako starostka obce. Jsem vdaná, 

mám jednoho syna a tři vnoučata. Myslím 

si, že moje profese bude pro obec Liboš 

přínosná, neboť rozvoj obce je velice 

úzce spojen se stavebními investicemi a 

získáváním dotací na tyto akce. Ať už se 

jedná o rekonstrukci kulturního domu a 

hasičské zbrojnice, přes výstavbu nových 

chodníků a místních komunikací, přes 

vybudování nových veřejných a 

relaxačních prostranství. Všechna tato 

činnost je o projektech, povolovací činnosti a 

následné realizaci.   

 

Petr Hlavík, člen zastupitelstva a 

předseda 

kontrolního výboru  

Jsem rodák z 

Olomouce. Už na 

cestách za studiem 

uničovské stavební 

průmyslovky jsem 

Liboš vnímal jako 

ideální místo pro 

život mladé rodiny, a 

tak když se nabídla 

příležitost zde pořídit 

pozemek pro stavbu 

domu, nebylo proč 

váhat. Dům jsem do-

stavěl před 14-ti lety a od té doby zde trvale 

žiji. Před několika málo dny jsme s 

manželkou rozšířili rodinu o druhou 

dceru, tak už se těším na toulky s 

kočárkem po obecních cestách. Právě 

na procházkách po obci se zrodila 

myšlenka podílet se na změnách, 

která vyústila v mou loňskou 

kandidaturu do zastupitelstva. O dění 

v obci jsem měl jasnou představu z 

účasti na jednáních minulých 

zastupitelstev a skrze kontrolní výbor 

chci pomoct obci obnovit funkčnost 

úřadu. 
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Michaela Navrátilová, členka  

zastupitelstva a 

předsedkyně 

finančního výboru  

V Liboši žiji 

již přes dvacet let, i 

přes možnosti pře-

stěhování jsem zůs-

tala věrná této malé 

vesničce, která mi 

přirostla k srdci. 

Momentálně jsem 

na rodičovské dovo-

lené, kdy péčí o 

svoji dvouletou dceru trávím většinu volného 

času, před tím jsem pracovala jako vedoucí 

provozovny zaměřené na prodej ložisek v 

Litovli. Také se aktivně podílím na kulturních 

a společenských akcích pro děti i dospělé v 

obci. Zvolením do zastupitelstva cítím 

závazek vůči občanům jednat vždy v jejich 

zájmu a podle nejlepšího přesvědčení. 

 

Radek Mareš, 

člen 

zastupitelstva   

V Liboši žiji 

více než 8 let. 

Společně s man-

želkou jsme se 

přestěhovali ze 

Štěpánova, kde 

jsme oba žili od 

narození. Aktuálně 

máme tři vlastní 

děti a k tomu sestru 

od manželky v pěstounské péči. Tím, že jsme 

velmi zaměření na rodinu, tak bych byl rád, 

kdyby právě Liboš byla ideálním místem pro 

výchovu dětí a aby obec "mládla". Budu 

apelovat na to, aby se zachovaly stávající 

kulturní akce, ale i rozšířily o další. Mou 

hlavní prioritou je zlepšení komunikace od 

obce směrem k veřejnosti, proto jsem si vzal 

na starosti Facebook a případné další 

komunikační kanály.  

Aktuálně pracuji na České poště jako 

manažer, kde mám na starosti okres 

Olomouc a okres Bruntál. Tato pozice obnáší 

velmi široký záběr kompetencí, od obchodu,   

   přes marketing až po logistiku. Tyto 

znalosti a případné kontakty chci využít i v 

pozici zastupitele obce Liboš a tím ji pomoci 

k rozvoji. 

 

Iva Krylová, členka zastupitelstva   

Do zastupi-

telstva jsem kandi-

dovala, protože mi 

není budoucnost 

naší obce lhostej-

ná a to z prostých 

důvodů; narodila 

jsem se v Liboši, 

vyrůstala tu, a i když 

jsem díky cestování 

poznala řadu 

opravdu pěkných a 

zajímavých měst a 

obcí, tak je to pro 

mě nejkrásnější místo k žití a nikdy bych 

neměnila! Žili tu moji rodiče, prarodiče i 

praprarodiče a všichni zde byli šťastní a 

spokojení. Maminka byla v obci vždy 

aktivní a tatínek byl členem a velitelem 

místního hasičského sboru. Mým zájmem 

je, aby se v naší obci všem krásně žilo, 

aby nám obec vzkvétala, byla obcí 

moderní, ale aby pořád zůstala “Liboší” - 

vesnicí, kde je klid, spousta zeleně, kde se 

budou občané scházet na společných 

kulturních akcích a naše obec tu bude pro 

všechny generace. 

 

Marek Svozil, člen zastupitelstva 

Jsem z Liboše, vystudoval jsem SOU 

stavební. Aktuálně pracuji jako řidič-strojník u 

firmy Tiefen-

bach. V Liboši 

bydlím, protože 

jsem se tu 

narodil. To stačí.  
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Martin Kořenek, člen 

zastupitelstva  

Bydlím v Krnově od 

roku 2008. Jsem 

ženatý a mám čtyři 

děti. Vystudoval jsem 

SOU elektrotechnické 

ve Šternberku, obor 

strojní mechanik. Po 

ukončení základní 

vojenské služby jsem 

vystřídal několik 

zaměstnání, ale od 

roku 2000 pracuji jako 

OSVČ a od roku 2008 jsem jednatelem 

společnosti Baldomerus s.r.o. zabývající se 

kovovýrobou.  

 

Karel Zvěřina, člen zastupitelstva 

Pocházím ze Štěpánova, ale již 41 roků 

bydlím v Liboši. Tady jsem opravil dům. Jako 

mladý jsem ani nevěděl, jak krásné prostředí 

je na Malém Jílkově. Od roku 1990 do 1998 

jsem již v zastupitelstvu obce Liboš byl a 

snažil jsem se o rozvoj obce od samotného 

osamostatnění. Pracoval jsem celý svůj 

aktivní život v telekomunikacích jako 

vyučený montážní mechanik 

telefonních ústředen, po roku 1993 jako 

montér počítačových sítí pro podniky. 

Nyní jsem již ve starobním důchodu. Do 

zastupitelstva jsem kandidoval s tím, že 

bych chtěl zkusit práci s lidmi, i když 

vím, že je to těžká práce. Chtěl bych se 

věnovat problematice obecního 

rozhlasu a samozřejmě věcem, které 

vyplynou po dobu mandátu. 

Představení Finančního výboru  

Jako členka zastupitelstva jsem byla velmi ráda za zvolení předsedkyní Finančního výboru. 
Mohu se tak aktivně podílet na spolupráci a kontrole nad hospodařením s majetkem a finančními 
prostředky obce. 

Za členy tohoto výboru jsem si vybrala paní Vendulu Šípovou, pracující jako referentka pro 
hospodaření s majetkem, a pana Ing. Zdeňka Pustějovského, který pracuje jako finanční kontrolor 
ve výrobní společnosti. Jeho vzdělání a bohaté zkušenosti budou pro výbor přínosem. Oba pak 
budou cennými členy při kontrole hospodaření jak s majetkem obce, tak s finančními prostředky. 

Věřím, že naše společná spolupráce přispěje k lepšímu rozvoji obce.   
                                                       Michaela Navrátilová, předsedkyně Finančního výboru 

 
Představení Kontrolního výboru  

Do Kontrolního výboru jsem k sobě do týmu nominoval Davida Polánka, studenta 
politologie, který může ze školních lavic přinést spoustu politické teorie a na oplátku si odnést 
praktické zkušenosti. Dalším do výboru byl nominován zástupce opoziční kandidátky a člen 
zastupitelstva Martin Kořenek, který se vám představil výše. Propojení obou kandidátek 
přikládám velkou váhu a očekávám od toho výbornou spolupráci. 

V tomto tříčlenném týmu se, mimo povinných kontrol usnesení zastupitelstva a 
nepředvídaným zadáním, kterými nás zastupitelstvo může úkolovat, pro nás otevírá poměrně 
rozsáhlá oblast kontroly dodržování právních předpisů ostatními výbory a obecním úřadem. Tady 
bych chtěl být velmi aktivní, přesto by výsledkem kontrol nemělo být zahlcení obce dalšími 
problémy, ale ve smyslu zákona o obcích hlavně doporučeními a řešeními, jak z nálezů kontrol 
udělat přínos pro chod úřadu.                                       Petr Hlavík, předseda Kontrolního výboru 
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Rozpočet obce Liboš na rok 2023 

 
Rozpočet na rok 2023 je doporučen ke schválení zastupitelstvu obce Liboš jako 

SCHODKOVÝ s krytím zůstatku peněžních prostředků na účtech obce. 

 

Odhadovaný stav na účtech obce k 1. 1. 2023   18 500 tis. Kč 

Plánované příjmy (po konsolidaci)    11 316 tis. Kč 

Plánované výdaje        13 034 tis. Kč   

Provozní výdaje, opravy            8 434 tis. Kč  

Investice (komunikace u Oskavy)          4 600 tis. Kč  

Zapojení finančních prostředků z rozpočtu obce    1 668 tis. Kč  

 

Rozpočet obce je sestaven na základě potřeb obce a příspěvkové organizace MŠ Liboš a 

vychází se současných možností v návaznosti na předpokládané zdroje.  

Návrh rozpočtu obce Liboš na rok 2023 je zveřejněn na elektronické úřední desce k 

prostudování před schvalovacím procesem zastupitelstva obce. 

 

Příjmová část rozpočtu 

Příjmová část rozpočtu vychází ze zákona č. 243/2000 Sb. o rozpočtovém určení výnosů 

a některých daní územním samosprávným celkům a některým státním fondům (zákon o 

rozpočtovém určení daní) a z plánu. 

Daňové příjmy        9 978 tis. Kč 

Nedaňové příjmy        1 178 tis. Kč 

(příjmy z pronájmu majetku obce, z poskytovaných služeb, stočného, příjmu 

knihovny, úroků, příspěvků ECO COM, příjmy u pronájmu pozemků, obecního 

plynovodu a vodovodu) 

Kapitálové příjmy                                                                      160 tis.  Kč 

(přijaté neinvestiční dotace ze SR na výkon státní správy, školství) 

 

Výdajová část rozpočtu 

Plánované výdaje celkem (po konsolidaci)      13 034 tis. Kč 

 

Provozní část rozpočtu tvoří provozní výdaje obce. Jedná se o výdaje na energie, opravy 

a údržbu majetku obce, mzdové náklady, příspěvky na provoz příspěvkové organizace MŠ. 

Investiční část rozpočtu tvoří náklady na technické zhodnocení a výstavbu nového majetku. 

 

 

 

Co investičního/hlavního nás čeká v roce 2023 
 

Realizace místní komunikace u Oskavy 

V letních měsících bude probíhat 

rekonstrukce místní komunikace u Oskavy, a 

to od hlavní cesty po novostavbu pana 

Vitoula. Úzký uliční prostor umožní realizaci 

nové asfaltové cesty šířky 3m, s výhybnou 

před rodinným domem č.p. 173, s novými 

sjezdy k rodinným domům. Délka realizované 

komunikace bude 275 m. Na tuto stavbu bylo 

v rekordním čase vypsáno výběrové řízení a 

podepsána smlouva s dodavatelem, kterým 

jsou Hroší stavby Morava a.s. Cena stavby je 

5 201 150 Kč. Na tuto akci obec žádá o dotaci 

na Ministerstvu pro místní rozvoj a dále o 

dotaci z Programu obnovy venkova na 

Olomouckém kraji. Žádosti jsou v současné 

době připravovány. Občané přilehlých 

rodinných domů budou včas informování o 

začátku realizace, která je předpokládaná od 

1. 6. 2023.                 Ing. Vladimíra Šedivá 
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Oprava kříže v Krnově 

Na tuto akci máme již tři nabídky od 

firem, které mají zkušenosti s renovací 

kulturních památek. 

 

Dořešení nezapsaných staveb na 

katastrálních územích Liboš a Krnov 

(Revize katastru nemovitostí) 

Před třemi lety proběhla v Liboši revize 

katastru nemovitostí, se kterou se setkali i 

někteří naši občané, kteří neměli řádně 

zapsané stavby na katastrálním úřadě. Tak je 

tomu i u některých staveb ve vlastnictví obce. 

Tato záležitost nebyla minulým vedení obce 

dořešena a obci hrozí vysoká pokuta. Z naší 

strany již proběhla jednání s katastrem, kde 

jsme se domluvili na harmonogramu řešení a 

zahájili jsme kroky, aby bylo dáno vše do 

souladu. V současnosti jsou zpracovávány 

geometrické plány, dokumentace skuteč-

ného provedení staveb a je spolupracováno 

se Stavebním úřadem ve Štěpánově, tak aby 

tyto stavby bylo možné zapsat na katastr a do 

majetku obce. Jedná se o kapličku v Krnově, 

přístavbu kulturního domu a obecního úřadu, 

starou mostní váhu na ulici Revoluční a nové 

místní komunikace Za kostelem a Na 

Hrázkách.                  Ing. Vladimíra Šedivá 

 

Dokončení územního plánu 

Prioritním úkolem pro rozvoj obce je 

rychlé dokončení a schválení územního 

plánu. Bez schváleného územního plánu se 

nebude moci obec dále rozvíjet. Minulé 

zastupitelstvo tento tak důležitý dokument 

pro obec opomíjelo a nový územní plán je 

pořizován již osm roků. V současnosti 

probíhají jednání pověřeného zastupitele, 

kterým je Ing. Vladimíra Šedivá, na 

Magistrátu města Olomouce, úřadu 

územního plánování spolu se zpracovatelem 

územního plánu Ing. arch. Slavíkem. V ho-

rizontu půl roku by měl být územní plán 

dopracován a schválen zastupitelstvem obec 

Liboš.               Ing. Vladimíra Šedivá 

  

Osvětlení 

V obci je celkem 129 svítidel, o jejichž 

údržbu se stará firma pana Hofmeistera. V 

koordinaci s ním začínáme připravovat 

aktualizovaný pasport, který bude pod-

kladem pro výpočet úspor. Pro letošní rok je 

vypsaná dotace s novými pravidly pro 

Rekonstrukce veřejného osvětlení, o niž 

budeme po ukončení nezbytné technické 

části a kompletaci všech administrativních 

dokladů žádat. Souběžně s podáním žádosti 

bude připraveno a vypsáno výběrové řízení 

na realizátora výměny 114 lamp, protože 15 

je již vyměněno za LED. Pokud se chceme 

do této dotace zapojit, vše se musí stihnout 

v letošním roce.                        Silvie Polánková 

 

Nové webové stránky 

Aktuální stránky www.libos.cz jsou 

dlouhodobě nevyhovující a nesplňují 

povinnou legislativu ČR. Již v listopadu se 

sešlo zastupitelstvo na pracovní poradě a 

zabývalo se jejich obsahem. Došlo k jedno-

myslné shodě na tom, že současná verze 

obecních webových stránek je tak nepře-

hledná a neaktuální, že nemá smysl ji dále 

udržovat. Nový vzhled a struktura jsou již 

odsouhlaseny, změna však nebude tak 

rychlá. Nečekaný problém se objevil v 

doméně, kdy jsme zjistili, že doména 

Libos.cz nebyla ve vlastnictví obce, ale cizího 

subjektu. Byla zahájena jednání s vlastníkem 

o převodu domény do vlastnictví obce Liboš 

a v tuto chvíli je již tento problém vyřešen. 

Následným krokem je výběr dodavatele. 

Oslovili jsme tři firmy, specializující se na 

řešení internetových stránek pro obce a 

zaručující aktualizace a správnost povinných 

údajů daných zákonem, které nám před-

stavily své možnosti a cenové nabídky. 

Poslední krok bude příprava obsahu a 

povinných informací a následné odsou-

hlasení. Chceme, aby stránky byly přehledné 

a občané bez rozdílu věku a znalosti 

internetu tam jednoduše našli potřebné 

informace. Jakmile budou stránky hotové, 

představíme je občanům na veřejné 

prezentaci.                           Silvie Polánková 

 

Nové projekty 

Poslední důležitou oblastí, které se 

budeme intenzivně v letošním roce věnovat, 

bude příprava projektů na další investice. 

Bez zpracované projektové dokumentace a 

http://www.libos.cz/
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vyřízení všech povolení není možné žádat o 

dotace a bez dotací obec zase neufinancuje 

stavební akce jako je např. rekonstrukce 

kulturního domu.  Příprava a vyřízení dokladů 

a vysoutěžení dodavatelů zabere rok až dva. 

Informace, o které hlavní projekty se bude 

jednat, do kterých chceme vstoupit, je 

uvedeno v části Časté otázky a odpovědi.                                                                           

                                  Silvie Polánková

 

 

Informace – jedna z priorit nového vedení obce 
 

Zlepšení komunikace s občany bylo společné téma pro obě uskupení, která se ucházela o 

pozice zastupitelů obce, proto nebylo těžké se ihned po ustanovení nového zastupitelstva touto 

prioritou zabývat. Nyní vám již můžeme předložit koncept, který bude pro následující období v 

obci fungovat. 

Jednoznačně platí, že veškeré důležité informace o chodu obce se můžete dovědět na 

jednáních zastupitelstva. Nově se zastupitelstvo začalo připravovat v elektronickém systému 

UZOB. Tento systém má přínos jak pro zastupitele, kdy veškeré podklady se zasílají elektronicky 

a šetříme tak naše lesy, ale navíc zastupitelé se dostanou kdykoliv k veškerým podkladům i z 

minulých zasedání. Podobně to platí i pro občany. Na úřední desce je odkaz na aplikaci, kde se 

po zadání názvu obce dostanete kdykoliv ke všem pozvánkám a usnesením zastupitelstva, která 

budou vytvořena přes tuto aplikaci. 

Úřední deska je prostor pro uveřejňování oficiálních dokumentů. Její elektronická verze je 

součástí webových stránek. Souběžně však funguje i její papírová verze a informace naleznete 

na nástěnkách, které se nacházejí na budově obecního úřadu.    

Nové webové stránky Liboše se již připravují.                                            Silvie Polánková                                                        

 

Dalším kanálem se nově stal Facebook 

 

Ihned po zvolení nového zastupitelstva byla dne 1. 11. 2022 Facebooková stránka Obec 

Liboš. Zde budeme zveřejňovat nejen aktuální informace a kulturní akce, ale i různé zajímavosti 

z dění v obci. Pokud budete mít potřebu 

zveřejnit nějakou informaci ohledně dění 

v obci, rádi vám vyhovíme. 

Facebook je jedna ze sociálních 

sítí, která umožňuje v reálném čase 

téměř okamžitě šířit informace mezi 

skupinu uživatelů, kteří se přihlásí k 

odběru. Dostat na něj se dá z 

jakéhokoliv chytrého mobilu, tabletu či 

počítače, a tak jej řadíme mezi zdroj, 

který jsme vybrali pro rozšiřování 

aktualit.  

Budeme rádi, když se k odběru 

přihlásíte, a my vám budeme moci 

zprostředkovat všechny novinky.   

                                                                                                           

                                                                                         

Radek Mareš 

 

 

 

https://www.facebook.com/Obec-Libo%C5%A1-104001215856415/
https://www.facebook.com/Obec-Libo%C5%A1-104001215856415/
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KULTURA v roce 2023 
 

Milí spoluobčané, 

ráda bych vám představila, jaké kulturní a společenské akce chystáme pro tento rok. Jako 

první se v březnu uskuteční tradiční Setkání důchodců. V dubnu proběhnou v knihovně 

Velikonoční dílničky, kde budete mít možnost vyrobit si jarní věnec na dveře nebo si osvojit  

techniku zdobení perníčků a vychutnat si u toho dobrou kávičku. Pro děti budou samozřejmě 

přichystané také různé výtvarné činnosti, aby se zatím maminky a babičky mohly plně soustředit 

na svá díla :-). Koncem dubna se potkáme na Pálení čarodějnic a na konci června přichystáme 

pro děti novinku “Sportovní den”. V listopadu nás čeká Dyniáda, jejíž součástí budou opět dílničky, 

tentokrát ovšem s výrobou krmítek pro vánoční strom pro zvířátka, který bude následně ozdobený 

v Jílkovském lesíku. Společně zakončíme letošní rok opět Rozsvícením stromečku. 

Budeme se na vás těšit a doufáme, že si to všichni společně užijeme. 

                                                                                                        Za kulturní komisi, Iva Krylová 

 

Plánované společenské a kulturní akce 
 

březen  Úklid vnitřku kulturního domu   18. 3. (sobota) 

  Setkání s důchodci    25. 3. (sobota) 

  Karneval MŠ Liboš     26. 3. (neděle) 

  Vítání občánků narozených 2020-2022 

duben  Velikonoční dílničky v Knihovně  1. 4. (sobota) 

  Pálení čarodějnic na hřišti v Liboši 30. 4. (neděle) 

květen  Ukliďme Liboš    20. 5. (sobota) 

červen Hody Krnov     18. 6. (neděle) 

  Sportovní den    24. 6. (sobota) 

září  Hody Liboš      10. 9. (neděle) 

listopad Dyniáda     4. 11. (sobota) 

prosinec Rozsvícení vánočního stromečku           2. 12. (sobota) 

Vánoční výstava v knihovně  2. 12. (sobota) 

Vítání občánků narozených v 2023 9. 12. (sobota) 

Vánoční troubení u stromečku  24. 12. (neděle) 

 

 

Informace z knihovny 
Od nového roku  knihovna v Liboši přešla na elektronickou výpujčku knih v programu 

TRITIUS. 

Informace o knihovně a knihách najdete na stránkách https://regionol.tritius.kmol.cz/, když 

na horní liště zvolíte v záložce Výběr katalogů obec Liboš. 

Knihy v knihovně jsou pravidelně obměňovány knihovnou Olomouc a obec Liboš přispívá 

částkou 9 000 Kč na nákup nových knih, které jsou vybírány podle nejčtenějších spisovatelů. V 

prosinci loňského roku jsme nakoupily 28 knih hlavně od českých spisovatelů jako je Táňa 

Kelerová Vasilková, Viktorie Hanišová, Vlastimil Vondruška, František Šmehlík a jiní. Knihovna 

je otevřená vždy ve čtvrtek od 16 do 18 hodin. Čtenářský poplatek na rok činí 80 Kč. 

Ráda v knihovně přivítám nové čtenáře.                                  Vaše knihovnice Karla Gálová 

 

Mateřská škola Liboš 
Provoz MŠ je celodenní od 6:30 do 16:00 hodin. V naší Mateřské škole v Liboši je 

přihlášeno k pravidelné docházce celkem 20 dětí, z toho 8 chlapců a 12 dívek a do řad 

„předškoláků“ se zařadilo 9 dětí.  

https://regionol.tritius.kmol.cz/
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V letošním školním roce nastala změna ve funkci pedagogických pracovníků MŠ, 

ředitelkou se stala Bc. Milada Poštulková a paní učitelkou Kateřina Konečná.  

Mimořádné akce jsou organizovány v rámci dopoledních nebo celodenních činností MŠ. V 

průběhu roku připravila MŠ pro děti celou řadu kulturních a sportovních akcí. Byla pozvána 

Agentura Jana s pohádkou „Ježkovo dobrodružství“. Měli jsme posezení s rodiči, kdy rodiče 

společně s dětmi vyráběli vánoční stromečky a andílky.  

Navštívili jsme hrad ve Šternberku, kde děti tvořily svícen a pak si prohlédly vánočně 

vyzdobený hrad. Děti z MŠ nazdobily stromeček na návsi a nacvičily tanečky pro slavnostní 

rozsvěcování vánočního stromečku v Liboši. Vyráběly dárečky, které vystavovaly na výstavě ve 

Štěpánově a v Liboši.  Do MŠ přišel Mikuláš s Andělem a rozdával dětem dárečky. Byli jsme v 

kině ve Štěpánově na divadelním představení „Mikulášování“ od Agentury GONG. 

Letos jsme s šesti dětmi absolvovali plavecký kurz na krytém bazénu v Uničově. Pod 

vedením zkušených plavčíků, formou her a soutěží, se děti postupně zbavovaly strachu z vody a 

seznamovaly se  se základními technikami plavání.  

V průběhu školní docházky s dětmi nacvičujeme tematická říkadla, písničky a tanečky, se 

kterými následně vystupujeme u příležitosti různých oslav a akcí. 

    Bc. Milada Poštulková a Kateřina Konečná, MŠ Liboš 

 

Statistika obyvatel Liboše 2022 
    počet občanů k 1. 1. 2023        624       počet nově přihlášených občanů         5 

    počet narozených dětí v roce 2022         4           počet odhlášených občanů         19 

    počet úmrtí v roce 2022                          5 

 

Nejčastější otázky a odpovědi 
 

Co bude s kulturním domem? 

Aktuálně je KD zavřený. Ke konci roku 

skončil v KD nájemník a tak je nutné KD 

uklidit, udělat potřebné revize, ke kterým 

nejsou doklady, nezbytné opravy a uklidit 

zahradu. Plánujeme udělat dobrovolnou 

úklidovou sobotu, kdy mohou přijít pomoci 

všichni občané Liboše, kteří mají zájem, aby 

KD fungoval. Pro tento rok plánujeme, že KD 

bude využívaný na jednorázové akce 

pořádané obcí a sál si budou moci pronajímat 

také občané pro různé soukromé oslavy. V 

návaznosti na možnost, jakou dotaci bude 

obec v budoucnu schopna získat, se 

rozhodne o rekonstrukci s určitým záměrem. 

V každém případě sál bude zachovaný a 

bude nalezeno využití pro druhé nadzemní 

podlaží. V současné době již byl navázán 

kontakt s projektantem, který na základě 

zadání obce vypracuje studii na kulturní dům. 

                                            Silvie Polánková  

 

Jak to bude s odpady? 

Odpady je velké téma pro všechny 

obce. Problematika řešení odpadů je složitá 

a je nutné ji řešit koncepčně na delší období. 

Přiznám se, že za dobu, co jsme na úřadě, je 

to oblast, kterou jsme zatím nestihli 

zmapovat a detailně se s ní seznámit. Proto 

byl pro letošní rok zachován stejný poplatek 

(paušální částka 600 Kč na osobu) i stejný 

systém jako minulý rok.  

Oproti roku 2022 došlo k výraznému 

zdražení služeb u všech dodavatelů a lze 

předpokládat postupné zdražování i v dalších 

letech. Máme za sebou již první jednání s 

dodavateli, ale budou následovat další v 

průběhu roku. Cíl je zpracovat systém plateb 

za všechny druhy odpadu, který bude platný 

i na další roky. Systém, který bude motivovat 

občany k třídění a finančně znevýhodní ty, 

kteří naopak budou produkovat nadměrné 

množství komunálního odpadu, který je a v 

budoucnu bude pro obec problémový a bude 

stále dražší jeho likvidace. Systém spra-

vedlivý pro všechny občany, kdy poplatek 

budou platit všichni občané, kteří bydlí v obci, 

bez ohledu zda jsou zde přihlášeni k trvalému 

pobytu. A také budou stanoveny sankce pro 

občany zakládající černé skládky nebo 
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vyvážející odpad na veřejná prostranství, 

jehož likvidaci pak platí obec, potažmo my 

všichni. Je nutné připravit a schválit vyhlášku, 

která bude řešit všechny zmíněné oblasti. 

Předpokládáme, že v druhé polovině roku 

připravíme pro občany informační odpoled-

ne, kdy bude možnost se seznámit s novým 

systémem a pravidly. Tento nový systém a 

poplatky pak bude platit od 1. 1. 2024.  

                                  Silvie Polánková 

 

Kdy se opraví cesta a chodníky? 

Silnice III. tř. 44613 je v majetku 

Olomouckého kraje. Proto musíme v prvním 

kroku navázat spolupráci s Olomouckým 

krajem, tak aby se tato oprava dostala do 

jejich harmonogramu oprav. Obec bude na 

této akci participovat s opravou chodníků. 

Bude nutné zpracovat projektovou doku-

mentaci a vyřídit stavební povolení. Projekt 

včetně stavebního povolení bude trvat vyřídit 

minimálně rok. Vzhledem k délce komu-

nikace se uvažuje rozdělit realizaci opravy 

silnice včetně vybudování nových chodníků 

na tři etapy s tím, že projektová dokumentace 

bude zpracována na všechny tři úseky. 

Uvidíme, jak budou jednání na Olomouckém 

kraji úspěšná, ale vedení obce bude vše 

dělat proto, aby v tomto volebním období byla 

opravena první část silnice včetně 

vybudování nových chodníků v úseku od 

mostu ze Štěpánova po most k odbočce na 

ulici Revoluční.     Ing. Vladimíra Šedivá 

 

Kdy se opraví lávka přes Oskavu u 

kostela? 

V roce 2022 proběhla prohlídka 

mostní konstrukce odborným znalcem, lávka 

byla shledána nezpůsobilá a reálně hrozí její 

uzavření. Protože se jedná o důležitou 

spojnici i pro občany Liboše s centrem města 

a se školou našich dětí, proběhla jednání se 

starostou Štěpánova o možnostech realizace 

a společném podílení se finančně na 

rekonstrukci. Jsme domluveni, že bude 

podána společná žádost obou obcí o dotaci. 

Město Štěpánov, coby majitel objektu, má 

zpracovanou studii na novou lávku, která 

předpokládá investici ve výši 2,5 mil. Kč. Nyní 

by se měla zpracovat projektová dokumen-

tace stavby. Vše směřujeme k cíli začít 

realizaci v co nejkratším možném termínu, 

aby Štěpánov pro naše občany nezůstal 

dostupný pouze přes hlavní most.                    

                                  Silvie Polánková 

 

Kdy se uklidí prostor vedle dětského 

hřiště na ulici Revoluční? 

Bohužel v blízké době ne. Dětské 

hřiště na ulici Revoluční zasahuje plochou 50 

m2 na cizí pozemek, který je ve vlastnictví 

Lesů České republiky s.p. Tento lesní poze-

mek byl v loňském roce Lesy ČR vytěžen a 

probíhá jeho obnova podle lesního zákona a 

ten stanoví ponechání klestí na pozemku ke 

ztrouchnivění, zachování doutných stromů a 

obnovení porostu z kořenů bývalého porostu 

vzrůstem odnoží, které již pomalu vyrůstají z 

ponechaných kořenů. Nic se na pozemku 

nesmí uklízet ani se na pozemek nesmí nic 

přidávat, i kdyby to byl bioodpad. Za umístění 

bioodpadu na tento pozemek hrozí nejen 

obci, ale i občanům vysoká pokuta. Obec se 

bude snažit tento pozemek odkoupit, neboť 

se nachází téměř ve středu obce a v 

budoucnu by mohl být využit pro novou 

zástavbu a rozvoj obce. Na celé této 

transakci je smutné, že tento pozemek již byl 

ve vlastnictví obce Liboš, ale protože za 

bývalých vedení nedošlo k jeho zapsání do 

katastru nemovitostí, tak o něj obec přišla.                                                 

                          Ing. Vladimíra Šedivá 

 

Bude vítání občánků? 

Vítání občánků se po covidové době 

vrátí do tradic obce. V březnu (přesný termín 

bude ještě upřesněný) se uskuteční vítání 

občánků narozených v letech 2020 až 2022, 

kteří o vítání z důvodu Covidu přišli.  

V prosinci 2023 bude vítání občánků, 

kteří se narodí v roce 2023.   

                                 Silvie Polánková                                   
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